
Medlem af Folketinget Liselott Blixt (DF) har den 6. februar 2012 stillet følgen-
de spørgsmål nr. S 2083 til ministeren for sundhed og forebyggelse, som her-
med besvares.

Spørgsmål S 2083:
”Ministeren har udtalt, at man gerne ser en navlesnorsbank i Danmark, hvad 
er ministerens holdning så til, at vi i det offentlige kunne samarbejde med den 
private stamcellebank for på den måde at fremtidssikre de muligheder, der er 
ved at opsamle navlesnorsblod?”

Svar:
Sundhedsstyrelsen har tidligere vurderet, at der ikke umiddelbart er noget 
økonomisk eller behandlingsmæssigt grundlag for at etablere en dansk navle-
snorsblodbank. 

Sundhedsstyrelsen har nu gjort mig opmærksom på, at de forudsætninger, der 
lå til grund for denne vurdering, har ændret sig, efter at man også er begyndt 
at transplantere voksne med stamceller fra allogent (fremmed) navlesnorsblod. 

Jeg vil nu sammen med Sundhedsstyrelsen og Lægemiddelstyrelsen overveje, 
hvorvidt der i lyset af den seneste udvikling på området er grundlag for at etab-
lere en dansk navlesnorsblodbank - herunder om det vil være muligt at frem-
skaffe den nødvendige finansiering. 
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